

Maj J.E. Hayward, CD



In 1996, Maj John Hayward joined the Reserve Forces as a Weapons Technician during his last year of high school. While at the recruiting centre he was "supersized" and joined the regular force upon graduation. He studied civil engineering at the Royal Military College of Canada and upon graduation in 2001 became a Combat Engineer.

He spent five years in CFB Petawawa. At 2 CER, he held the roles of Troop Commander, Regimental Recce, Squadron Ops O and a year as the EA to Comd 2 CMBG. While in Petawawa, he deployed twice. In 2003, he deployed to Bosnia as the Psychological Operations Target Audience Analysis and Testing Officer on Roto 13 and in 2006, to Afghanistan with the 2 RCR BG in Kandahar on TF 306 as the Squadron Operations Officer for 23 Field Squadron.

After returning to Canada from Afghanistan, he was posted to the Canadian Forces School of Military Engineering (CFSME) where he taught new Combat and Construction Engineering officers and senior NCOs DP training. In 2009, he was promoted to his current rank and posted to Canada Command as a Senior Watch Officer and the Domestic and Continental Strategic Planner. While there, he received an excellent exposure to strategic level operations and was the main author of the Standing Operations Order for Domestic Operations (SOODO).

In 2012, he was posted back to CFSME as the Officer Commanding for Standards and Training Development and Centre of Excellence Squadron. In 2015, he was posted to 5 Engineer Services Unit HQ in Halifax, now RPOU(A) Det Gagetown. As the Operations Officer/DCO, he led the team in writing the Master Real Property Development Plan (MRPDP) for NB, PEI, and 5 CDSG Gagetown and the SLA

between the CA and ADM(IE) until Real Property transformation on 1 April 2016.

On 1 April, all Army and RCAF infrastructure fell under command of ADM(IE). As a part of that transformation, Maj Hayward was moved from 5 ESU to Real Property Operations Unit Atlantic Section Halifax (RPOS(H)) as the Engineering Officer. As the Eng O, he was the Project Director for all maintenance and repair projects and minor capital projects under \$5M for most of Nova Scotia and St John's, NL. In January 2017, he usurped command of Real Property Operations Section Halifax. By happy accident, he was able to take over the sub-unit until the official replacement arrived in July 2017. He then moved to the RP Ops Unit (Atlantic) HQ as the Operations Officer where he became the Program Director for all infrastructure M&R and Minor Capital projects in excess of \$60M for Atlantic Canada. Concurrent to his time in Halifax, he took the Joint Command and Staff Program by Distance Learning and graduated in June 2018. In August 2018, he was posted to 36 CER as the Commanding Officer. After a short but enjoyable two years with 36 CER, Maj Hayward was posted back to RPOU(A) as the Deputy Commanding Officer in August 2020. As DCO, he spent the majority of his time managing the MNC (\$0-10M), M&R, and demolition programs for the region, as well as working with the ROs and Eng Os to help standardize the region's program and project management.

Maj Hayward retired from the Regular Force with 24 years of service on 31 May 2021. He began working for RPOU(A) Section Halifax Engineering as the Major Projects Support Engineer on 1 June and became a Primary Reservist at the same time.

Maj Hayward looks forward to his new role as a civilian and the geographic stability that comes with it. He is happily married to a wonderfully talented wife and mother. Pam is a teacher within the French school board in Halifax and is a budding professional artist. Emma, 8, and Isabella, 7, are best friends and have loved their time in Nova Scotia. Together, the family enjoys hiking, boating, having fires, camping, swimming, and exploring their newly adopted province.

Le Major Hayward s'est enrôlé dans les Forces Réserves en tant que Technicien d'Armement pendant son année finale d'école secondaire. Il a étudié génie civil au Collège Militaire Royale du Canada, puis après finissant il est devenu officier de génie.

Il a passé cinq ans au BFC Petawawa. Il a travaillé comme Commandant de Troop, Reconnaissance Régimentaire, et Officier d'Opérations d'Escadron au 2 RGC, et passé un an comme EA au Cmdt 2 CMBG. En 2003, il s'est déployé au Bosnia comme Officier d'Opérations Psychologique sur Roto 13, puis en 2006, il s'est déployé au Kandahar, Afghanistan, avec le 2 RCR BG comme Officier d'Opérations d'Escadron dans 23 Escadron.

Après son retour à Canada, il était muté à l'École Génie Militaire les Forces Canadiennes (ÉGMFC) où il a enseigné les officiers de génie, officiers de génie construction, et les membres des rangs. En 2009, il était promu à son rang actuel et s'était muté au Canada Command comme Officier Supérieur de Quart et Planificateur Stratégique. Il était l'auteur principal d'Ordre d'Opérations Permanent pour les Opérations Nationales (OOPON).

En 2012, Major Hayward s'est retourné à l'ÉGMFC comme Officier Commandant l'Escadron des Normes. En 2015, il était muté au 5 Unité de Services Génie au Halifax (actuellement DOI(Gt)) comme Officier d'Opérations / Commandant Adjoint où il a écrit le MRPDP and the SLA entre l'Armée Canadien et SMA(IE) jusqu'à transformation des Operations Immobilières le 1 Avril 2016.

Ce jour, toute l'infrastructure d'Armée et Forces Aériennes c'était bougé sous command de SMA(IE). Major Hayward s'était muté au Section des Operations Immobilières (Halifax) au Officier de Génie. Comme O Génie, il était le directeur de tous les projets d'entretien et réparation et les petits projets d'immobilisations sous \$5M pour la plupart des projets dans Nouvelle Écosse et St John's, Terre-Neuve. En Janvier 2017, il a renversé le Section Halifax jusqu'à le remplacement s'est arrivée en Juillet. Il était muté au UOI (Atlantique) QG comme Officier d'Opérations d'Unité où il est devenu le directeur de programme pour chaque projet plus que \$60M en Canada Atlantique. En même temps, il a complété JCSP DL en Juin 2018. En Aout 2018, Major Hayward est devenu Commandant de 36 RGC. Après deux ans, courts mais plaisants, il est retourné à l'UOI (Atlantique) comme Commandant Adjoint en Aout 2020. En tant que CmdtA, il a passé les pluparts de son temps gérer les programmes de MNC (\$0-10M), M&R and démo pour la region, normaliser la gestion de programme et de projet avec les officiers des besoins et officiers de génies partout la région, et aussi il était le propriétaire du « Café CmdtA ».

Après 24 ans de service, Major Hayward a pris son retraite de Force Regulaire le 31 Mai 2021 et il a commencé son emploi comme Génie de Soutien les Projets Majeur avec SOI(Halifax) et aussi une position PRes. Il a bougé le « Café CmdtA » en bas comme « Café Génie ».

Major Hayward est marié à une femme et mère de talent. Pam est une professeure dans le conseil scolaire Française et une artiste. Emma a 8 ans et Isabella a 7 ans; elles sont les meilleures amies et ont aimé leur temps en Nouvelle Écosse. Ensemble, la famille aime la randonnée, le camping sauvages, le nager, et explorer leur nouvelle province de Nouvelle Écosse